
کشورمان در اولین   آرمان ملی: تیم ملی فوتبال 
دیدار از مرحله گرروهی جام ملت های آسیا به مصاف 

فلسطین می رود. 

   پیش بازی ایران 
با  ایران  تیم ملی  تلخ  حذف  از  پس  سال  چهار 
کارلوس کی روش در نیمه نهایی جام ملت های آسیا، 
این بار تیم ملی ایران با هدایت امیر قلعه نویی پا به 
هجدهمین دوره جام ملت های آسیا گذاشته و امیدوار 
است خاطرات شیرینی را از خود در این دوره به جا 
بگذارد. تیم ملی ایران که در گروه C رقابت ها با تیم های 
فلسطین، امارات و هنگ کنگ هم گروه شده است، 
فلسطین  تیم ملی  مصاف  به  خود  دیدار  اولین  در 
می رود. تیم ملی ایران که پس از جام جهانی ۲۰۲۲ قطر 
به امیر قلعه نویی سپرده شد در این مدت در دیدارهای 
تدارکاتی و مقدماتی جام جهانی عملکرد به نسبت خوبی 
داشته است و سرمربی جدید رفته رفته تفکرات خود 
را به تیم منتقل کرده است. تیم ملی ایران با توجه به 
داشتن بازیکنانی که برای دومین یا سومین بار حضور 
در جام ملت ها را تجربه می کنند یکی از تیم های با 
تجربه جام به شمار می رود و امیدوار است در این دوره 
بالاخره به فینال جام ملت ها برسد و پس از سال ها به 
افتخاری ارزشمند دست پیدا کند. به نظر نمی رسد 
گروهی تیم هایی مثل امارات، هنگ کنگ و  در دور 
فلسطین رقیب سرسختی برای تیم ملی ایران باشند و 
شانس صدرنشینی ایران در پایان دور گروهی بالا است. 
در دور یک هشتم نهایی نیز با توجه به اینکه تیم ملی 
ایران در صورت صدرنشینی به مصاف یکی از تیم های 
سوم برترمی رود به نظر نمی رسد کار سختی پیش روی 
گردان امیر قلعه نویی باشد، اما شاید کلیدی ترین  شا
و حساس ترین بازی تیم ملی ایران در دور یک چهارم 
نهایی باشد، جایی که به احتمال زیاد کره جنوبی حریف 
ایران خواهد بود. تیم ملی ایران در چندین دوره متوالی 
برابر در مرحله یک چهارم نهایی مسابقات جام ملت ها 
برابر کره جنوبی قرار گرفته است که گاهی با برد ایران و 
گاهی با برد کره جنوبی همراه شده است. در هر صورت 
تیم ملی ایران در صورتی که به نیمه نهایی برسد به 
احتمال فراوان قطر یا عراق را در پیش خواهد داشت که 
حریفی آسان تر از کره جنوبی هستند و فینالیست شدن 

در صورت گذر از کره جنوبی محتمل است. 

   صحبت قلعه نویی 
امیر قلعه نویی در نشست خبری پیش از دیدار دو 
تیم ایران و فلسطین در دور گروهی جام ملت های آسیا، 
اظهار داشت: قبل از اینکه در مورد بازی صحبت کنم 
یکی دو مطلب را باید بگویم. اولا خیلی خوشحالم این 
بازی ها در قطر است چون 4۰ سال پیش در این کشور 

و در باشگاه السد بازی می کردم. خاطرات خیلی خوبی 
از این باشگاه و کشور قطر دارم. وی افزود: مطمئن 
هستم این تورنمنت بهترین جام ملت ها خواهد بود 
چون کشور قطر از جام جهانی گذشته تجربه خوبی به 
دست آورده است. در این تورنمنت ها بازی اول خیلی 
مهم است. با یک تیم بسیار سختکوش و دارای ساختار 
دفاعی بسیار خوب، بازی داریم. دوندگی بالایی دارند. 
نتایجی که تیم فلسطین در 3- ۲ بازی گذشته به دست 
آورده نشان می دهد در ساختار دفاعی خیلی قوی 
گفت: هر بازی برای  هستند. سرمربی تیم ملی ایران 
ما حکم فینال را دارد. با همه قدرت می خواهیم وارد 
این مسابقات شویم. تیم ما از نظر روحی و فنی به زعم 
من در این مدتی که مسئولیت آن را بر عهده گرفته ام، 
بهترین شرایط را دارد. امیدواریم بتوانیم با بازی ها و 
نتایج خوب آنچه لیاقت کشور عزیز و مردم ایران است را 
به دست بیاوریم. قلعه نویی درخصوص اتحاد تیم ملی، 
عنوان کرد: فوتبالیست ها در قبال مردم و کشورشان 
مسئولیت دارند. این مسئولیت باعث می شود در زمین 
تلاش بیشتری کنند تا دل مردم شان شاد شود. از روزی 
که مسئولیت تیم را برعهده گرفتم نکته مهم، بیش ترین 
تمرکز و هدفمان این بود که تیم ملی را چه داخل زمین 
و چه بیرون از آن، یکپارچه کنیم. وی در پاسخ به این 
سوال که بیرانوند تا چه اندازه می تواند به تیم ایران کمک 
کند و آیا سردار آزمون با وجود دیر اضافه شدن به اردو، 
به شرایط آمادگی می رسد، اظهار داشت: یک دروازه بان 
گر قرار است  خوب از یک پدرومادر خوب بهتر است! ا
تیمی به مقام برسد، همه عواملش باید در شرایط خوبی 
باشند. شما نمی توانید فقط با یک دروازه بان یا خط 
هافبک قهرمان شوید. باید یک تیم منسجم و خوب 
باشد که دروازه بان هم جزئی است که نقش بسزایی 
دارد. خوشبختانه هر 3 دروازه بان ما در شرایط بسیار 
خوبی هستند. قلعه نویی افزود: سردار 4- 3 شب پیش 
بازی کرده و در شرایط خوبی قرار دارد. خوشبختانه تمام 
بازیکنان تیم در شرایط خوبی هستند. تیمی می تواند 
موفق شود که نیروهای تعویضی اش هم تاثیر گذار باشند. 
این مساله در تیم ما وجود دارد. در جام جهانی گذشته 
دیدید نقش دروازه بان آرژانتین چقدر در قهرمانی مهم 
بود. حتی در فینال دقیقه 1۲۲ یک تک به تک را گرفت. 
، مارتینز  در پنالتی ها و بازی های قبل هم همین طور
سهم زیادی در قهرمانی داشت. پس نقش دروازه بان 

می تواند خیلی مهم باشد. 

   نظر کاپیتان 
کریم انصاری فرد در نشست خبری پیش از اولین 
دیدار تیم ملی فوتبال ایران در جام ملت های آسیا، 
اظهار داشت: همان طور که امیر قلعه نویی گفت؛ قطعا 
این مسابقات برای ما از اهمیت بالایی برخوردار است. 

با تمام توان وارد این مسابقات می شویم. بازی به بازی 
جلو می رویم. بازی فردا برای ما حکم فینال را دارد و 
خیلی دوست داریم بهترین عملکردمان را داخل زمین 
به نمایش بگذاریم. وی افزود: همه ما بازیکنان همدل 
و هم قسم شدیم که ان شاا... بهترین نمایش را داخل 
زمین داشته باشیم و بتوانیم دل مردم عزیز کشورمان 

را شاد کنیم. 

   صحبت سرمربی حریف
مکرم دابوب، سرمربی فلسطین در نشست خبری 
پیش از دیدار با ایران، گفت: دعای ما برای فلسطین 
است تا زخمی ها هر چه زودتر شفا پیدا کنند و خداوند 
فلسطینی ها را یاری کند. وی درباره آمادگی تیم ملی 
این کشور برای بازی اول، گفت: به نظرم بازی سختی 
را مقابل ایران داریم. همه بازی ها در این رقابت ها مهم 
است و ما در اینجا هستیم تا نتیجه مطلوب را کسب 
کنیم. سرمربی فلسطین ادامه داد: تیم ملی ایران یکی 
از بهترین تیم های آسیا به شمار می آید و بازیکنان با 
اپن و کره جنوبی دو  توانایی بالا دارد ولی به نظرم ژ
شانس اصلی قهرمانی در این تورنمت به شمار می آیند. 
در بازی فردا مقابل ایران می تواند هر اتفاقی بیافتد 
چون ما در بازی های دوستانه اخیرمان مقابل استرالیا 
و عربستان نتایج خوبی گرفتیم. در این رقابت ها همه 
بازی ها مهم است و هدف ما این است که با کسب امتیاز 
مناسب در بازی فردا مسیر خود را برای صعود از مرحله 
گروهی هموار کنیم و ملت مان را در این شرایط سخت 

جنگی خوشحال کنیم. 
سرمربی  هانی  شهادت  درباره  فلسطین  سرمربی 
تیم های پایه های این کشور گفت: من شهادت کاپیتان 
گر او به  هانی را به خانواده ایشان تسلیت می گویم. ا
شهادت نمی رسید می توانست عضوی از کادرفنی تیم 
ما در جام ملت های آسیا باشد. فقط او نیست که در 
این جنگ از دست دادیم بلکه بسیاری از ورزشکاران در 
غره به شهادت رسیدند و برای شادی روح همه آنها دعا 
می کنیم.  بوداب درباره ترکیب تیم ملی این کشور نسبت 
به جام ملت های آسیا امارات، گفت: بله بسیاری از 
بازیکنان ما در دوره سابق در این دوره هم حضور دارند. 
به نظرم این گروه کنونی در تیم ملی فلسطین توانایی 
بالایی دارند و می توانند اولین پیروزی فلسطین در جام 
ملت های آسیا را به ارمغان بیاورند. سرمربی فلسطین 
درباره شرایط روحی بازیکنان در این مسابقات همزمان 
با جنگ غزه، گفت: تلاش می کنیم در شرایط کنونی 
تمرکز بالایی داشته باشیم. بازیکنان و کادرفنی قبل 
از تمرینات و بعد از تمرینات اخبار کشورمان را دنبال 
بازی  این مسابقات  با تمام قوا در  اما ما  می کنیم. 
می کنیم تا به دنیا نشان دهیم که فلسطین وجود دارد 

و پرچم فلسطین بالاست. 
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تقابل ایران و فلسطین در جام ملت های آسیا 

یوزهابهمیدانمیروندیوزهابهمیدانمیروند

خوشحالی هالند از پیوستن سانچو  
به دورتموند 

مهاجم منچسترسیتی به پیوستن جیدون 
کنش نشان داد. به  سانچو به تیم سابقش وا
گزارش اسپورت ۲4، سانچو که در ماه های اخیر 
با اریک تن هاخ، سرمربی هلندی شیاطن سرخ، 
کنار  دچار مشکلات شدید شده و از ترکیب 
گذاشته شده بود با قراردادی قرضی به ارزش 
چهار میلیون یورو به دورتموند بازگشت. البته 
بیشتر حقوق سانچو را منچستریونایتد پرداخت 
می کند. هالند با انتشار عکسی از سانچو با پیراهن 
بوروسیا در شبکه اجتماعی خود نوشت: »زیبا.« 
جیدون سانچو و ارلینگ هالند قبلا از سال 
۲۰۲۰ تا ۲۰۲1 برای دورتموند با هم بازی کردند و 
کنون در فصل نقل  رابطه خوبی با هم دارند. تا
و انتقالات زمستانی در باشگاه منچستریونایتد، 
دونی فن دبیک به صورت قرضی راهی اینتراخت 
فرانکفورت شد و قرارداد قرضی سرخیو رگیلون نیز 
فسخ شد و او به تاتنهام برگشت و حالا سانچو نیز 

راهی دورتموند شد. 

ویژه

فغانی در طول بازی افتتاحیه 
جام ملت ها مسلط نشان داد 
و سعی کرد با بازیکنان ارتباط 
خوبی برای مدیریت بازی داشته 
باشد و تا جایی که امکان داشت 
سوت نزد و از کارت زرد استفاده 
نکرد تا بازی از دست او خارج 

نشود. 

ن  ا د مر ل  با هند تیم ملی 
ایران در اولین دیدارش در 
آسیا  قهرمانی  مسابقات 
منامه بحرین مقابل نیوزلند با 
نتیجه ۴۰ بر ۱۳ به برتری رسید. 
در پایان این دیدار میلاد 
ین  قلندری به عنوان برتر
بازیکن این دیدار معرفی شد. 

الهیدوس،  حسن  بود  قرار 
، مراسم  کاپیتان تیم ملی قطر
ادای سوگند را انجام بدهد ولی او 
این  مراسم را به مصعب البطاط، 
کاپیتان تیم ملی فلسطین واگذار 
کرد تا حمایت کشورش و  فوتبال 
آسیا از مردم مظلوم فلسطین را 

نشان بدهد.  

ت
شــ

س نو
عک

        حمایت   داور بهترین

گفتوگو

علی چینی  بازیکن سابق استقلال و کارشناس 
فوتبال در خصوص وضعیت تیم ملی کشورمان 
در رقابت های جام ملت های آسیا صحبت کرد. 

   شانس موفقیت تیم ملی فوتبال ایران در 
جام ملت های آسیا را چه اندازه ای می دانید؟

 با اینکه میانگین سنی ملی پوشان  فوتبال مان 
بالاست، اما این نفرات دارای تجربه زیادی 
هستند که می تواند در مراحل نهایی به کمک 
تیم بیاید. شاید مقابل تیم های جوان تر از نظر 
بدنی شرایط نرمالی نداشته باشند، اما با تدابیر 
امیر قلعه نویی می توانند در مراحل حذفی 
جام، تیم های قدرتمند آسیا را شکست بدهند. 
کنار  در  تجربه  داده؛  نشان  فوتبال  همیشه 
دوندگی موفق خواهد شد و تیم ملی با پتانسل 
و توانایی که دارد تا مرحله یک چهارم به راحتی 
پیش خواهد رفت. اما بازی های بعدی سخت 
و دشوار می شود و هر تیمی هواشمندانه و 
متفکرانه تر بازی کند به جمع 4 تیم برتر آسیا راه 
گر تفکرات سرمربی تیم ملی در  پیدا خواهد کرد. ا
همه بازی ها پیاده شود، مطمئناً ایران در جام 
ملت ها موفق خواهد شد. آرزوی قلبی ام این 
است که تیم ملی فوتبال ایران را بعد از مدت ها 
کامی، روی سکوی جام ملت های آسیا ببینم.  نا
    در مورد جوانگرایی تیم ملی فوتبال ایران 

چه نظری دارید؟
 قلعه نویی برای تغییر نسل بازیکنان تیم ملی 
فرصت آنچنانی نداشت، چون پروسه جوانگریی 
کنون اصلاً  بسیار طولانی و زمان بر است. هم ا
استفاده از تیم جوان در جام ملت ها منطقی 
نبود و مطمئناً بعد از این رقابت ها جوان گرایی 
صورت خواهد گرفت. همچنین باید یک تیم 
ب هم داشته باشیم تا بعد از تجربه اندوزی در 

رقابت های مختلف به تیم اصلی راه پیدا کنند. 

چینی:
استفاده از تیم جوان 

 در جام ملت ها
 منطقی نبود

نمی شود یک فدراسیون از دولت  
بودجه بگیرد اما از آن تمکین نکند 
ایسنا: کارشناس ژیمناستیک می گوید که 
نمی شود فدراسیونی از دولت بودجه بگیرد 
ولی اساسنامه دولت را قبول نداشته باشد و از 
آن تمکین نکند. حمید احمدی در مورد مهلت 
فدراسیون جهانی ژیمناستیک برای برگزاری 
انتخابات فدراسیون اظهار کرد: شنیده ایم که 
فدراسیون جهانی نامه ای زده که باید انتخابات 
فدراسیون ایران تا فروردین 14۰3 برگزار شود اما 
اینکه تا چه حد این نامه درست است یا خیر 
اطلاعی ندارم. البته با این روندی که وجود دارد 
بعید می دانم که انتخابات در آن تاریخ برگزار 
کنون ثبت نام ها انجام  شود چون باید از همین ا
می شد ولی ظاهرا در حال تغییر و تحول اعضای 
گر تا زمان مقرر  مجمع هستند. فکر می کنم ا
مجمع برگزار نشود، با ارتباطات خوبی که دارند، 
زمان را از سوی فدراسیون جهانی ژیمناستیک 
)FIG( تمدید می کنند تا اعضای مورد نظرشان 
بر  هم  بحثی  گفت:  احمدی  شوند.  چیده 
عملکرد وزارت ورزش داریم که چرا بازگشت 
مجدد اینچه درگاهی را صرفا بر اساس یک 
نامه از FIG پذیرفتند. دوره ریاست چهار ساله 
اینچه درگاهی سال 14۰۰ به پایان رسید و باید به 
سمت برگزاری انتخابات می رفتیم. اتفاقاتی که 
در این مدت از سوی بعضی ها رخ داده به نوعی 
دهن کجی است. سرپرست سابق فدراسیون 
ژیمناستیک گفت: من به اراده اینچه درگاهی 
احسنت می گویم. سه وزیر و معاونان و دو رئیس 
کمیته ملی المپیک و دبیر کل ها در این موضوع 
کنون هم نمی دانند چه  مستاصل مانده اند و ا
باید کنند. احمدی گفت: وزارت ورزش ابلاغ و 
حکمی به درگاهی نداده پس چرا اجازه داده که 
در ساختمان فدراسیون بنشیند و سالن دولتی 
شهید آذرپی در اختیار او گذاشته شده است. 
درگاهی باید استقلالی که می گوید را در این موارد 
هم داشته باشد و خارج از این محیط دولتی کار 
کند. نمی شود که فدراسیونی از دولت بودجه 
بگیرد، اما بگوید اساسنامه دولت را قبول ندارد. 
روی چه اصولی درگاهی انتخاب شد؟ مگر نباید 
براساس اساسنامه، مجمع برگزار و نایب رئیس 

به عنوان سرپرست انتخاب می شد. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
سعید عزت اللهی در حاشیه تمرین جمعه شب  تسنیم: 
تیم ملی فوتبال کشورمان اظهار داشت: شکر خدا فکر می کنم 
با توجه به اردوی کیش و حضور پرشور هموطنان که خیلی آنجا 
به ما لطف داشتند، روحیه خوبی برای ما ساختند و قطعاً این 
انرژی و روحیه می آید در پای ما که برای سربلندی مردم بجنگیم 
کم بر اردوی  و تورنمنت را خیلی خوب شروع کنیم. وی شرایط حا
تیم ملی فوتبال کشورمان را مطلوب خواند و گفت: از نظر امکانات، 
زمین تمرین و هتل حتی الامکان چیزی بوده که نظر کادر فنی 
بوده است. ما هم به عنوان بازیکن وظیفه مان این است که 
کتیک های مدنظر کادر فنی را در زمین پیاده کنیم. هافبک  تا
تیم ملی فوتبال کشورمان همچنین خاطر نشان کرد: آنچه اهمیت 
دارد این است که در طول تورنمنت هدفی که داریم و انتظاری که 
مردم دارند را برآورده کنیم. فوتبال بازی اتفاقات است و ما هیچ 
چیزی را نمی توانیم پیش بینی کنیم. مهم ترین چیز این است 
که تمام بازیکنان در کنار کادر فنی مصمم هستند که بهترین 

نمایش مان را ارائه کنیم و از مسابقات سربلند خارج شویم. 

بیــنالمــلل
جام ملت های 2024

   این برای سومین مرتبه است که قطری ها مهم ترین رویداد 
فوتبالی در قاره کهن را میزبانی می کنند. آنها در جام ملت های 
1988 که با قهرمانی عربستان با شکست کره جنوبی در ضربات 
پنالتی تمام شد، اولین میزبانی خود را تجربه کردند و در جام 
ملت های ۲۰11 بار دیگر میزبانی از این رویداد راعهده دار شدند که 
اینبار ژاپن توانست با گلزنی در دقیقه 1۰9 وقت های اضافی استرالیا 
را شکست دهد و قهرمان شود. نکته قابل توجه برای قطری ها 
پس از برتری 3 بر صفر مقابل لبنان در افتتاحیه جام ملت های 
۲۰۲3 پایان شکست ها و گل نزدن های آنها در بازی افتتاحیه بود. 
آنها در سال 1988 بازی افتتاحیه را ۲ بر صفر به ایران باخته بودند 
و در سال ۲۰11 هم مقابل ازبکستان شکست ۲ بر صفر دیگری برای 
کامی   ها در سومین میزبانی به  آنها رقم زده بود، تا سرانجام این نا

پایان برسد. 
   لبنانی ها برای سومین دوره است که در مسابقات جام 
ملت های آسیا شرکت می کنند ولی بازی اول در هیچ یک از این 
سه تورنمنت برای آنها خوش یمن نبوده است. اولین حضور 
لبنان به جام ملت های ۲۰۰۰ بازمی گردد که خودشان میزبان 
مسابقات بودند و در بازی اول با نتیجه 4 بر صفر مقابل ایرآنکه 
هنوز نسل طلایی خود را داشت، زانو زدند. لبنانی ها سپس 19 
سال برای حضور دوباره در مرحله نهایی صبر کردند و در جام 
ملت های ۲۰19 امارات با باخت ۲ بر صفر کارشان را آغاز کردند و 
سپس جمعه شب گذشته نیز با نتیجه 3 بر صفر به قطر باختند 
تا همچنان بازی های افتتاحیه برای آنها خاطرات خوبی نداشته 
گ رادولوویچ، سرمربی  باشد. میودرا
لبنان، در کنفرانس مطبوعاتی پس از 
مسابقه گفت: به قطر تبریک 
موقعیت  چند  می گویم. 
ایجاد کردیم اما گل نزدیم 
و طبق قانون فوتبال، 
وقتی گل نمی زنید، 

گل می خورید. 

قهرمانی در جام ملت ها کار سختی است 

سال های زیادی است که تیم ملی ایران در آسیا قهرمان نشده 
است، همه فوتبالدوستان قهرمانی می خواهند و مقام دیگری 
آن ها را راضی نمی کند. تیم ملی فوتبال ایران شایستگی قهرمانی 
در جام ملت ها را دارد، چون بازیکنان باتجربه و لژیونر در این تیم 
حضور دارند و می توانند در قطر کارشان را با موفقیت تمام کنند. 
قهرمانی در جام ملت ها کار سختی است، اما تیم ملی قرعه خوبی 
گر بتواند در مرحله یک چهارم نهایی کره جنوبی  تا فینال دارد و ا
را شکست بدهد به فینال خواهد رسید و قهرمان خواهد شد. 
ان شاءا... در این دوره با یک مربی ایرانی نتیجه دلخواه را به دست 
آوریم. همیشه تیم ملی در برگزاری بازی های دوستانه و تدارکاتی 
مشکل داشته، اما سه دیدار با فلسطین، هنگ کنگ و امارات در 
مرحله مقدماتی می تواند شبیه سازی مسابقات تدارکاتی باشد. 
قطعاً این بازی های گروهی هماهنگی تیمی را بالا خواهد برد و 
آماده پیکار های مراحل حذفی می شوند تا با تیم های قدرتمند 
آسیا دیدار کنند. فدراسیون فوتبال باید همیشه برنامه ریزی 
گسترده ای برای آینده داشته باشد و هرساله  بلندمدت و 
بازیکن سازی ادامه پیدا کند. در کشورمان استعدادهای فوتبالی 
زیادی داریم که باید آن را به درستی پرورش بدهیم تا به سطح بالا 
برسند. پس از اینکه بازیکنان جوان در لیگ باشگاه های کشور 
خوش درخشیدند، بلافاصله به تیم ملی دعوت شوند تا کم کم به 
کنون میانگین  تیم اصلی و بزرگسالان برسند. درست است که هم ا
سنی بازیکنان تیم ملی بالاست، اما بعد از جام ملت ها حتماً 
تغییر نسل و پوست اندازی وسیعی صورت خواهد پذیرفت. در 
مورد جدایی یحیی گل محمدی از تیم فوتبال پرسپولیس نیز 
باید بگویم یحیی مربی کاربلد و بادانشی است که چند سال برای 
پرسپولیس زحمت کشید و توانست جام های زیادی برای باشگاه 
به ارمغان بیاورد. در رفتن و استعفای او باید همه موارد را در نظر 
بگیریم، آیا باشگاه هم کار ها و وظایف خودش را به خوبی انجام 
داد؟ هرقدر هم سرمربی کارش را خوب انجام بدهد، اما مدیرعامل 
ضعیف عمل کند، تیم نتیجه نخواهد گرفت. اما در این چند سال 
شاهد بودیم که پرسپولیس با گل محمدی موفقیت های زیادی 
گر در برخی از بازی ها پرسپولیس نتوانست  را به دست آورد. ا
نتیجه خوبی بگیرد، مقصر گل محمدی نبود. باید ببینیم که 
خواسته های گل محمدی در ابتدای فصل، از سوی باشگاه 
اجرا شد یا نه. آیا امکانات و مهره لازم را به او دادند؟ من به خوبی 
یحیی را می شناسم، با او کار کردم و می دانم چقدر به پرسپولیس 
تعصب دارد و با دل و جان کار کرد. ولی اینقدر به او فشار آوردند و 
کار را به جایی رساندند که بالاخره استعفا کرد. سرمربی جدید هم 
بیاید باید مهره و بازیکن در اختیارش بگذارند. سرمربی، کادرفنی 
خودش را می خواهد و نهایتاً هزینه برای باشگاه پرسپولیس ۲ برابر 
می شود. بهتر بود در زمان سرمربیگری گل محمدی این هزینه ها 

زودتر برای خریدن بازیکنان انجام می شد. 

سعیدعزیزیان
کارشناسفوتبال

آسیابهنمایشبگذاریم مرفاوی:بایدقدرتفوتبالایرانرادر
گفت:  صمد مرفاوی پیشکسوت فوتبال 
باید تمام تیم ها را در بازی های جام ملت ها 
به عنوان حریفان اصلی خود بدانیم و با قدرت 
برابر آنها رقابت کنیم تا قدرت فوتبال ایران را 

در آسیا به نمایش بگذاریم. 

   وضعیت تیم ملی 
در  ایسنا،  با  گفت وگو  در  مرفاوی  صمد 
ارزیابی از وضعیت تیم ملی ایران برای شرکت 
در جام ملت های آسیا، اظهار کرد: تیم ملی 
ایران در حال حاضر در بهترین شرایط قرار 
دارد و با حضور لژیونرها و بازیکنان توانمند 
داخلی مجموعه خیلی خوبی داریم. وی 
گفت: تیم هایی که در جام ملت حضور پیدا 
می کنند چه آن هایی که درجه یک و یا درجه 
دو و سه هستند همه آمده اند تا قدرت خود 
را به نمایش بگذارند، پس هیچ تیمی را نباید 
دست کم گرفت. تیم ایران باید اولین دیدار 

خود را محکم و باقدرت شروع کند. در کل 
گروه خود از نظر سطح فنی بالاتر  ایران در 
ک نیست و  از سایر تیم هاست اما این ملا
یقین داشته باشید که تیم ها حتی تیم های 
ضعیف پرقدرت و با برنامه در این جام حاضر 

خواهند شد. 

   شروع محکم 
مرفاوی خاطرنشان کرد: تیم ایران اولین 
دیدار خود را باید با قدرت و محکم شروع 
، خود را  کند و با پیروزی پرگل در اولین دیدار
برای بازی های بعدی آماده کند. بازی های 
کارهای  مقدماتی قطعا از نظر هماهنگی و 
گروهی برای تیم ما موثر است و سبب می شود 
در شرایط بهتری خود را برای بازی های بعد 
آماده کنیم. پیشکسوت فوتبال افزود: شاید 
برخی معتقد باشند بازی هایی که در مرحله 
مقدماتی داریم نوعی تدارکات برای تیم ملی 

کشورمان محسوب می شود اما باید بدانیم 
که با ورود به جام ملت ها وارد مسابقات اصلی 
شده ایم و باید با تفکر قهرمانی برابر تیم ها 
کنیم تا به نتایج مطلوب دست پیدا  بازی 
کنیم. بنابراین باید با تلاش بیشتر سعی کنیم 

از زمین سربلند بیرون بیاییم. 
   قهرمانی؟!

شرایط  الان  ما  تیم  کرد:  کید  تا مرفاوی 
بسیار خوبی دارد و از نظر فنی خیلی خوب 
هستیم و بازیکنان توانمندی داریم اما برای 
عبور از تیم هایی همچون ژاپن، کره، استرالیا، 
عربستان و... باید با برنامه و قدرتمند ظاهر 
شویم. البته قهرمانی در جام ملت ها با وجود 
کار سختی است و نباید چنین  این تیم ها 
لحاظ  از  تیم ها  این  زیرا  انتظاری داشت. 
ساختار و امکانات خیلی جلوتر از ما هستند و 
برای شکست چنین تیم هایی باید تلاش خود 

را چند برابر کنیم. 

   حمایت 
کرد: درست است فوتبال ما  وی تصریح 
خوبی  مهره های  از  و  است  شده  شناخته 
فوتبال ما  گذشته  به  و نسبت  برخورداریم 
پیشرفت کرده اما هنوز نسبت به سایر تیم ها 
گر امروز فوتبال ازبکستان  به روز نیستیم. ا
پیشرفت کرده به خاطر امکانات و برنامه دقیقی 
است که دارند. مهم نیست که در جام ملت ها 
در چه جایگاهی قرار بگیریم بلکه باید برنامه 
ریزی درست داشته باشیم تا به نتایج مطلوب 
در آسیا دست پیدا کنیم. مرفاوی افزود: باید 
تمام تیم ها را در بازی های جام ملت ها به 
عنوان حریفان اصلی خود بدانیم و با قدرت 
برابر آن ها رقابت کنیم تا قدرت فوتبال ایران را 
در آسیا به نمایش بگذاریم. وی در پایان گفت: 
باید از تیم ملی حمایت کنیم تا بهترین نتیجه 
را کسب کند. الان وقت انتقاد از تیم ملی نیست 

بلکه باید دید مثبت به آن داشته باشیم. 


